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PROTOKÓŁ Nr 31/XXXI/17 

XXXI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO 
z dnia 5 września 2017 r. 

 

Obrady XXXI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się sali 

konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu,                   

ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00. 

 
Ad 1. a)  Otwarcie obrad.  

Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku Województwa: otwieram XXXI sesję Sejmiku 

Województwa Opolskiego. Witam Panie i Panów Radnych, Pana Posła Ryszarda Gallę, Pana 

Marszałka wraz z Zarządem Województwa. Witam Pana Jacka Suskiego – Dyrektora Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy w Opolu, Pana Rolanda Wrzeciono – Dyrektora Opolskiego Centrum Rozwoju 

Gospodarki, Pana Wacława Bortnika – Opolskiego Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii, Panią Anitę 

Berg – Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Opolu, Panią Annę Matejuk – Opolskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Opolu, Panią Monikę Krawczyk – 

Kierownika Działu Ochrony Roślin i Techniki w Opolu w Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony Roślin  

i Nasiennictwa w Opolu. Witam Dyrektorów Departamentów UMWO, media oraz mieszkańców 

województwa opolskiego.  

 

b) Uczczenie minutą ciszy pamięci zmarłych - wieloletniego byłego dyrektora Elektrowni 

Opole Józefa Pękali oraz byłego Dyrektora Teatru im. Jana Kochanowskiego w Opolu 

Tomasza Koniny.  

N. Krajczy: przedstawił życiorysy zmarłych dyrektorów – J. Pękali oraz T. Koniny, a następnie prosi 

wszystkich o powstanie ich uczczenia ich pamięci minutą ciszy.  

 

Ad 2.  Porządek obrad.  

N. Krajczy: porządek obrad został Państwu przedstawiony. Chciałbym po wczorajszym posiedzeniu 

„Prezydium” zaproponować wprowadzenie następujących uchwał: „projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Cisek, Powiat Kędzierzyńsko-Kozielski, Województwo 

Opolskie” – jako punkt 17, „projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Kęsowo, Powiat Tucholski, Województwo Kujawsko-Pomorskie” – jako punkt 18, „projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Chojnice, Powiat Chojnicki, Województwo 

Pomorskie” – jako punkt 19, „projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Dziemiany, Powiat Kościerski, Województwo Pomorskie” – jako punkt 20 oraz „projekt uchwały                   
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w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lipusz, Powiat Kościelski, Województwo Pomorskie” 

– jako punkt 21. 

Quorum 

W sesji uczestniczyło 25 radnych. Stwierdzono quorum i przystąpiono                                         

do przeprowadzenia głosowania.   

 
a) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cisek, Powiat 

Kędzierzyńsko-Kozielski, Województwo Opolskie. 

 
    Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

17 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cisek, Powiat 

Kędzierzyńsko-Kozielski, Województwo Opolskie”.  

za – 22  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że punkt 17 został wprowadzony. 

 
b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kęsowo, Powiat 

Tucholski, Województwo Kujawsko-Pomorskie. 

 
Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

18 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kęsowo, Powiat 

Tucholski, Województwo Kujawsko-Pomorskie”.  

za – 22  (wszyscy głosujący)  

Stwierdzam, że punkt 18 został wprowadzony. 

 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Chojnice, Powiat 

Chojnicki, Województwo Pomorskie. 

 
Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

19 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Chojnice, 

Powiat Chojnicki, Województwo Pomorskie”.  

za – 22  (wszyscy głosujący)  

Stwierdzam, że punkt 19 został wprowadzony. 

 



3 

 

d) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dziemiany, 

Powiat Kościerski, Województwo Pomorskie. 

 
Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

20 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dziemiany, 

Powiat Kościerski, Województwo Pomorskie”.  

za – 23  (wszyscy głosujący)  

Stwierdzam, że punkt 20 został wprowadzony. 

 

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lipusz, Powiat 

Kościelski, Województwo Pomorskie. 

 
Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

21 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Lipusz, Powiat Kościelski, Województwo Pomorskie”.  

za – 21  (wszyscy głosujący)  

Stwierdzam, że punkt 21 został wprowadzony. 

  
Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad.  

Sekretarzem został Radny Andrzej Sałacki. 

 
Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XXX sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 

N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do protokołu wyłożonego do wglądu? Nie ma.                      

Stwierdzam, że protokół został przyjęty.                                        

 

Ad 5.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.   

N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       

która została wyłożona do wglądu? Nie ma. Stwierdzam, że informacja Przewodniczącego z prac 

między sesjami została przyjęta  

 
Ad 6.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego. 

N. Krajczy: czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu? Nie ma. Dziękuje.  

 
Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami. 
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N. Krajczy: informuję, że w okresie od dnia 13 czerwca 2017 r. do dnia 4 września 2017 r. 

udzielono odpowiedzi na interpelacje: 

 
• W dniu 13 czerwca 2017 r. Radni Zdzisław Siewiera i Józef Kotyś otrzymali odpowiedź                         

na interpelację w sprawie ograniczenia prędkości i planowanej modernizacji drogi nr 463                    

na odcinku Zawadzkie – Kolonowskie. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Józef Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: tak, odpowiedź jest satysfakcjonująca.   

 
• W dniu 13 czerwca 2017 r. Wiceprzewodniczący Józef Kotyś otrzymał odpowiedź na interpelację 

w sprawie zabezpieczenia przeciwpowodziowego Gminy Bierawa. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

J. Kotyś: odpowiedź jest spisem aktualnych danych, natomiast jeżeli chodzi o sam cel czyli 

zabezpieczenie przeciwpowodziowe tego terenu jestem daleki od satysfakcji.  

 

• W dniu 20 czerwca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź                          

na interpelację w sprawie działań profilaktycznych wobec zagrożenia chorobami odkleszczowymi. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: tak, jednocześnie uważam, iż mapa 

zagrożeń chorobami odkleszczowymi znajdująca się w treści interpelacji jest szczególnie ważną 

informacją. 

 

• W dniu 26 czerwca 2017 r. Radny Leszek Antoszczyszyn otrzymał odpowiedź na interpelację                 

w sprawie sfinansowania czerwcowych Wojewódzkich Dni Kultury Kresowej w Kędzierzynie – 

Koźlu. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Leszek Antoszczyszyn, Radny Województwa: odpowiedź nie satysfakcjonuje zarówno mnie, 

jak i całe środowisko kresowe. Uważamy, że odpowiedź ta dzieli środowisko kresowe na „swoje”               

i na „inne”. Jednocześnie dziwi się, że odpowiedź na interpelację została podpisana przez Lidera 

PSL, gdyż to ugrupowanie to ma duże poważanie w środowisku kresowym. Ponadto zastanawia 

się dlaczego Zarząd Województwa Opolskiego różnicuje dzieli środowisko kresowe. 

 
• W dniu 27 czerwca 2017 r. Radny Hubert Kołodziej otrzymał odpowiedź na interpelację                     

ws. wykonania ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 454 między 

miejscowościami Kup i Ładzą. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
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Hubert Kołodziej, Radny Województwa: tak, aczkolwiek będzie w pełni usatysfakcjonowany, 

jak uda się ciąg pieszo-rowerowy wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 454 wykonać. 

• W dniu 13 czerwca 2017 r. Radny Leszek Antoszczyszyn złożył interpelację w sprawie uczczenia 

100-lecia odzyskania Niepodległości poprzez zmianę nazw sal konferencyjnych Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Opolskiego i nadania im nowych nazw, związanych                         

z bohaterami i twórcami II Rzeczypospolitej. 

    Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

L. Antoszczyszyn: nie, ponieważ odpowiedź nie dotyczy przedmiotu interpelacji, której intencją 

było nadanie nazw ulic imionami czterech bohaterów, głównych twórców niepodległej Polski.              

Dlatego składa wniosek, aby nazwać salę w której się znajdujemy (Sala im. Orła Białego Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Opolskiego) imieniem Alfonsa Zgrzebnioka.    

Andrzej Buła, Marszałek Województwa: informuje, że odbył rozmowę telefoniczną z Posłem 

na Sejm RP – Pawłem Grabowski, który złożył prośbę, aby podjąć inicjatywę w sprawie nazwania 

ulic imionami bohaterów twórców niepodległej Polski. Ponadto złożył pisemną prośbę                          

w przedmiotowej sprawie, celem zorganizowania spotkania, które ostatecznie odbędzie się w dniu 

18 września 2017 r. w Gabinecie Wojewody Opolskiego.  

 

• W dniu 13 czerwca 2017 r. Radni Zdzisław Siewiera i Józef Kotyś złożyli interpelację w sprawie 

wykończenia inwestycji w 2017 r. przez Wojewódzki Zarząd Melioracji                                                

i Urządzeń Wodnych w Opolu dot. przebudowy i wykończenia wału przeciwpowodziowego                    

o długości około 800 m przy rzece Mała Panew w miejscowości Kolonowskie . 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

J. Kotyś: tak. 

 
 

• W dniu 13 czerwca 2017 r. Radny Jerzy Niedźwiecki złożył interpelację w sprawie udzielenia 

informacji o ilości odłowionych i odstrzelonych dzików zgodnie z realizacją uchwał Sejmiku 

Województwa Opolskiego.  

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Jerzy Niedżwiecki, Radny Województwa: tak, odpowiedź jest wyczerpująca.  

 

• W dniu 13 czerwca 2017 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelację w sprawie przejęcia 

przez Wojewodę Opolskiego Wojewódzkich Ośrodków Ruchu Drogowego w Opolu oraz udzielenie 

informacji na temat stanu w jakim znajduje się obecnie WORD w Opolu.  

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
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Arkadiusz Szymański, Radny Województwa: odpowiedź nie jest satysfakcjonująca,                            

złożę dodatkową interpelacje proszą o bardziej szczegółowe informację dotyczące 

funkcjonowania WORD w Opolu w 2016 r. Ponadto składam zapytanie, kiedy ma powstać ośrodek 

zamiejscowy WORD w Nysie, czy przeanalizowano jego opłacalność tym bardziej, że istnieje 

spore prawdopodobieństwo, iż Wojewódzkie Ośrodki Ruchu Drogowego w całym kraju mają 

podlegać Wojewodom.  

N. Krajczy: informuje Radnego, że tego typu zapytania należy złożyć w pkt. 29. porządku obrad 

pt. - „Wolne wnioski”. 

 

• W dniu 13 czerwca 2017 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelację w sprawie 

przeznaczenia środków z RPO na renowacje pomnika i tablicy poświęconej żołnierzom sowieckim.  

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

A. Szymański: tak. 

 

• W dniu 19 czerwca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

zakresu stosowania pestycydów w województwie opolskim. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak, satysfakcjonują mnie wykonywane kontrole stosowania pestycydów. Natomiast 

załamujący jest fakt, iż w woj. opolskim gospodarstwa ekologiczne zajmują 0,17% w skali 

ogólnej liczby gospodarstw rolnych.   

 

• W dniu 22 czerwca Radny Zdzisław Siewiera złożył interpelację ws. wystąpienia do Prezesa Rady 

Ministrów o wstrzymanie przez Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej relokacji 

środków finansowych przeznaczonych na rzecz rybołówstwa morskiego poprzez pozbawienie 

rybaków śródlądowych rekompensat wodno-środowiskowych. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

N. Krajczy: Niestety nie ma pana Radnego.  

 

• W dniu 22 czerwca Radny Zdzisław Siewiera złożył interpelację ws. zobowiązania Dyrektora 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Opolu do bieżącej i terminowej pielęgnacji poboczy, skarp, 

nasypów i wykopów oraz pasa terenu poza rowami w granicach pasów drogowych przy drogach 

wojewódzkich przebiegających przez tereny leśne w celu poprawy bezpieczeństwa drogowego. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

N. Krajczy: Niestety nie ma pana Radnego.  
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• W dniu 23 czerwca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

powołania członków Społecznej Rady Turystyki. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: przyjmuję ją do wiadomości aczkolwiek uważam, że dobrze by się stało jakby                         

w Społecznej Radzie Turystyki znaleźli się przedstawiciele Samorządu Województwa Opolskiego.   

  

• W dniu 27 czerwca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

sytuacji w służbie zdrowia w aspekcie przywrócenia wcześniejszego wieku emerytalnego. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak odpowiedź jest zadowalająca, lecz podaje fatalną sytuację w służbie zdrowia.   

 

• W dniu 5 lipca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

zadbania o populację pszczół w województwie opolskim. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak, ta interpelacja wiąże się z wcześniejszą ws. stosowania pestycydów. 

 

• W dniu 12 lipca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

przypuszczalnego skażenia środowiska w Szymiszowie. 

    Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak. 

 

• W dniu 12 lipca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie stanu 

technicznego szynobusów w województwie opolskim. 

    Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak. 

  

• W dniu 17 lipca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

dalszego wspierania Polonijnego Festiwalu Polskiej Piosenki przez Urząd Marszałkowski 

Województwa Opolskiego. 

    Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak. 

  

• W dniu 21 lipca 2017 r. Radny Ryszard Zembaczyński złożył interpelację ws. budowy Polderu 

Żelazna. 

    Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
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N. Krajczy: Niestety nie ma pana Radnego.  

   

• W dniu 31 lipca 2017 r. Radny Zdzisław Siewiera złożył interpelację ws. wystąpienia Marszałka 

Województwa Opolskiego Andrzeja Buły do Mariusza Gajdy Podsekretarza Stanu w Ministerstwie 

Środowiska w celu wyznaczenia terminu spotkania dotyczącego możliwości przejęcia 

powierzchniowych wód płynących w tzw. Kanale Hutniczym w Gminie Zawadzkie do nadzoru 

właścicielskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”. 

N. Krajczy: w dniu 16 sierpnia 2017 r. przedmiotowa interpelacja została przekazana                       

do Ministerstwa Środowiska celem wyznaczenia przez Ministra terminu spotkania zgodnie                     

z przedmiotem interpelacji  

  

• W dniu 11 sierpnia 2017 r. Radny Zdzisław Siewiera złożył interpelację ws. zakładania 

przydrożnych zadrzewień przy przebudowywanych drogach wojewódzkich w terenie 

niezabudowanym o charakterze rolniczym. 

N. Krajczy: Niestety nie ma pana Radnego.  

 

W dniu 19 sierpnia 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
projektu uchwały antysmogowej. 

Interpelacja w trakcie załatwiania 
 
W dniu 25 sierpnia 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

rozwoju ruchu turystycznego w woj. opolskim. 

Interpelacja w trakcie załatwiania 

 
W dniu 29 sierpnia 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

masowego padnięcia ryb w Jeziorze Otmuchowskim.  

Interpelacja w trakcie załatwiania 

 

E. Kurek: informuję, iż w dniu 18 sierpnia br. złożyłam zapytanie w sprawie możliwości wsparcia 

finansowego dla polskich gmin, które zostały poszkodowane w wyniku nawałnic. Odpowiedzi                  

nie otrzymałam, lecz rozumiem, że podejmowane w dniu dzisiejszym przez Sejmik uchwały                      

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych gmin są odpowiedzią na jej zapytanie.  

 
Ad 8.  Interpelacje i zapytania. 

N. Krajczy: czy ktoś chciałby złożyć interpelację, bądź zapytanie. Nikt. Dziękuję.            
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Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Opolskiego na lata 2017 – 2022.  

Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: szczegółowo przedstawia zmiany w Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2017-2022.  

Zbigniew Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                               za – 18     wstrzym. - 0      przeciw – 4  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego na 2017 

rok.  

S. Mazur: umawia zasadność wprowadzenia przedmiotowej uchwały.   

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 18     wstrzym. - 0      przeciw – 4 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg              

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Województwu Opolskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym.  

S. Mazur: umawia zasadność wprowadzenia przedmiotowej uchwały oraz jej założenia.  

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie  

*kto z radnych jest za podjęciem odczytanej uchwały 

za – 19        wstrzym. – 0         przeciw – 5 

 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta  
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Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad, warunków i trybu 

udzielania stypendiów w ramach programu pomocy stypendialnej realizowanego                     

w ramach projektu pn. „Wspieramy najlepszych II”.  

Stanisław Rakoczy, Wicemarszałek Województwa: przedstawiał nowe zasady, warunki i tryb 

według, których będzie można się ubiegać o pomoc stypendialną w ramach projektu                             

pn.  „Wspieramy najlepszych II”.  

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący)   

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie prowadzenia 

Centralnego Muzeum Jeńców Wojennych w Łambinowicach – Opolu, jako wspólnej 

instytucji kultury Województwa Opolskiego i Ministra Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego.  

Bartosz Ostrowski, z-ca dyr. Dep. Kultury i Sportu: informuje, iż jest to zmiana techniczna 

polegająca na określenie terminu wejścia w życie przedmiotowej uchwały.  

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący)    

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Brzeskiego z przeznaczeniem na przygotowanie dokumentacji związanej z wpisaniem 

kompleksu Zamku Piastowskiego na listę Pomników Historii.  

S. Rakoczy: informuje, iż zrodziła się inicjatywa o wpisanie kompleksu Zamku Piastowskiego                 

na listę Pomników Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Podkreśla, że Zarządowi Województwa zależy, 

aby kolejny obiekt z województwa opolskiego znalazł się na tej zaszczytnej liście.  W związku z tym 



11 

 

należy finansowo wspomóc Powiat Brzeski w przygotowaniu odpowiedniej dokumentacji celem 

wpisania kompleksu Zamku Piastowskiego na listę Pomników Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    

H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22  (wszyscy głosujący)    

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Ginekologii, Położnictwa                     

i Neonatologii w Opolu.  

Roman Kolek, Wicemarszałek Województwa: przedstawił zmiany jakie nastąpią w statucie  

Centrum Ginekologii, Położnictwa i Neonatologii w Opolu. 

N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ,: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. Czy są pytania. Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20  (wszyscy głosujący)    

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/296/2017 w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych i wysokości środków PFRON przeznaczonych na te zadania, 

przypadających według algorytmu w 2017 roku dla Województwa Opolskiego.   

R. Kolek: informuje, że w związku ze zmianą, jaką dokonał Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, który zwiększył środki finansowe na działania z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków PFRON, zaszła konieczność dokonania 

zmian w niniejszej uchwale, która będzie polegała na zwiększeniu nakładów finansowych z zakresu 

rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych. 

N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ,: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. Czy są pytania. Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  
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za – 22  (wszyscy głosujący)    

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 17.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cisek, Powiat 

Kędzierzyńsko-Kozielski, Województwo Opolskie. 

A. Buła: informuje, iż wszystkie pięć uchwał podejmowanych w sprawie wsparcia finansowego 

gminom, które zostały poszkodowane w wyniku sierpniowych nawałnic są m. in. odpowiedzią                     

na zapytanie Wiceprzewodniczącej Elżbiety Kurek. Ponadto oznajmił, że w przedmiotowej sprawie 

otrzymał pisma od Marszałków Województw Pomorskiego i Kujawsko-Pomorskiego, którzy zwrócili 

się o pomoc i wskazali gminy potrzebujące wsparcia. Wszystkie gminy otrzymają pomoc                       

w wysokości 50 tys. zł.   

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekty wszystkich 

pięciu uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom poszkodowanym w wyniku 

sierpniowych nawałnic.    

N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ,: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekty uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom poszkodowanym w wyniku 

sierpniowych nawałnic pozytywnie. Czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kęsowo, 

Powiat Tucholski, Województwo Kujawsko-Pomorskie. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 21  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Chojnice, 

Powiat Chojnicki, Województwo Pomorskie. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dziemiany, 

Powiat Kościerski, Województwo Pomorskie. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

  
Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Lipusz, 

Powiat Kościelski, Województwo Pomorskie. 

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 22. Informacja w sprawie wyników przeprowadzonych konsultacji społecznych                     

oraz projektu  „uchwały antysmogowej”. 

Antoni Konopka, Członek Zarządu Województwa: podaje szczegółowe informacje na temat 

przeprowadzonych konsultacji społecznych przedstawiając ilość podmiotów oraz instytucji jakie 

wzięły w nich udział. Następnie przedstawia poszczególne założenia uchwały oraz jakie ograniczenia 

i zakazy będą obowiązywały mieszkańców Opolszczyzny w wyniku jej podjęcia. Informuje również, 

że przedmiotowa uchwala ma wejść w życie na przełomie września i października bieżącego roku.       

R. Kolek: oświadcza, że w związku z nieobecnością Marszałka Antoniego Konopki, która była 

spowodowana kwestiami zdrowotnymi przejął obowiązki związane z przeprowadzeniem konsultacji 

społecznych dotyczących „uchwały antysmogowej”. Następnie zrelacjonował spotkanie, które odbyło 

się w gronie ekspertów z przedstawicielami ekologów, producentów kotłów, cechu kominiarzy, 

specjalistów w zakresie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w dniu 1 września 2017 r.    

K. Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: komisja merytoryczna po głębokiej dyskusji 

gdzie były również głosy przeciwne, zarekomendowała Zarządowi Województwa rozwiązanie,                  

aby przyjąć uchwałę połowicznie czyli zakazać używania najbardziej toksycznych źródeł energii 

natomiast odłożyć sprawę wymiany kotłów. Ponadto były toczone rozmowy, aby Samorząd 

Województwa Opolskiego pochylił się nad możliwością wypracowania form wsparcia finansowego 

dla mieszkańców regionu przy wymianie kotłów.  

N. Krajczy: komunikuje, że na następnej sesji Sejmiku, która odbędzie się w dniu 26 września br. 

będzie procedowany projekt uchwały „antysmogowej” w związku z tym wszelka dyskusja z tym 

związana odbędzie się na następnej sesji. Czy są pytania. Nie widzę.  
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Ad 23. Informacja o stanie sanitarno – higienicznym województwa opolskiego w 2016 

roku. 

Anna Matejuk, Opolski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny: przedstawiła 

prezentację pt. „Ocena stanu sanitarnego województwa opolskiego za 2016 rok”.  

N. Krajczy przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ.: opinia komisji jest pozytywna.  

 
Ad 24. Informacja Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa 

weterynaryjnego w województwie opolskim w 2016 roku. 

Wacław Bortnik, Opolski Wojewódzki Lekarz Weterynarii: szczegółowo przedstawił 

informacje o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego w województwie opolskim w 2016 roku. 

Ryszard Donitza, z-ca przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: opinia komisji jest pozytywna.  

 
Ad 25. Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektora Jakości Handlowej 

Artykułów Rolno – Spożywczych w Opolu za 2016 r. 

Dorota Szyra, Opolski Woj. Inspektor Jakości Handlowej Artykułów Rolno – 

Spożywczych: przedstawiła informacje o działalności Wojewódzkiego Inspektora Jakości 

Handlowej Artykułów Rolno – Spożywczych w Opolu za 2016 r. 

K. Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: opinia komisji jest pozytywna. 

 
Ad 26. Informacja o działalności Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa                  

w Opolu w 2016 roku. 

Monika Krawczyk - w/z Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa: 

przedstawiła informacje o działalności Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa                    

w Opolu za 2016 roku. 

K. Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: opinia komisji jest pozytywna. 

 
Ad 27. Informacja o dział. Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Opolu za 2016 

rok.  

Anita Berg, Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Opolu: przedstawiła 

informacje o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Opolu za 2016 rok. 

 
Ad 28.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Ad 29.  Wolne wnioski. 

Ad 30.  Komunikaty. 

N. Krajczy: informuje, że następna XXXII sesja Sejmiku została zaplanowana na wtorek                         

26 września 2017 r. o godz. 10.00. Natomiast kolejna XXXIII sesja wyjątkowo odbędzie                          



15 

 

się w poniedziałek 30 października 2017 r.  Ponadto informuję, Radnych że po zakończeniu sesji 

Sejmiku odbędzie się posiedzenie Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu. 

Grzegorz Sawicki, Radny Województwa: składa podziękowania Zarządowi Województwa                    

i Marszałkowi Andrzejowi Bule za objęcie patronatem turnieju żużlowego, który odbył się w dniu                

27 sierpnia br. pod nazwą „Opolska Karolinka”. Jednocześnie Radnym został przedstawiony materiał 

filmowy z tego wydarzenia, a Panu Marszałkowi został wręczony okazjonalny plastron żużlowy.  

 
Ad 31.  Zamknięcie obrad. 

N. Krajczy: zamykam obrady XXXI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. Dziękuje Państwu                  

za uczestnictwo.  

 
 
 
 
Protokołował: 
Przemysław Kasztelan 
 
 
 
Sekretarz obrad: 
Andrzej Sałacki   


